
   
 

17. januar 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor mange penge (rejse, ophold, dagpenge med videre) har Naalakkersuisut brugt på at sende 

politikere og embedsfolk til VM i håndbold for kvinder? 

a. Hvor mange politikere har Naalakkersuisut sendt afsted? 

b. Hvor mange embedsfolk har Naalakkersuisut sendt afsted? 

 

2. Har Naalakkersuisut planer om at tildele Timersoqatigiiffiit Assammik Arsartartut Kattuffiat 

(TAAK) et ekstraordinært tilskud, så underskuddet på at deltage til VM ikke går ud over 

forbundets andre aktiviteter? 

 

3. Har Naalakkersuisut aktuelle planer om at øge den offentlige støtte til eliteidræt? 

 

4. Har Naalakkersuisut aktuelle planer om at øge den offentlige støtte til sport og idræt for børn og 

unge? 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Bjørk Lange Olsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Vi jublede alle over kvindelandsholdets deltagelse, da VM i håndbold blev afviklet i Norge. 

 

Men nu kommer så regningen. Timersoqatigiiffiit Assammik Arsartartut Kattuffiat (TAAK) har meddelt, at 

man som følge af deltagelsen ved VM er hårdt presset økonomisk. TAAK nævner et underskud på omkring 

600.000 kroner. Dette kan få alvorlige konsekvenser for TAAKs fremtidige aktiviteter som eksempelvis U18-

landsholdets deltagelse ved VM i Kina. Dette finder jeg meget ærgerligt. 

 

I den forbindelse synes jeg, at det er interessant at finde ud af, hvor mange offentlige penge 

Naalakkersuisut egentlig har brugt på at rejse til VM som tilskuere. Man kunne jo i TV se, at Naalakkersuisut 

med dertilhørende embedsfolk var velrepræsenteret på tilskuerpladserne under VM i Norge. Det gode 

spørgsmål er, om disse penge kunne være brugt bedre på direkte støtte til sporten og til TAAK? 

 

Jeg skal bede om at mine spørgsmål bliver besvaret inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


